
David R. Bevan

Editorial

In its thirty-seven-year history the Journal has had only two previous editors. The first, Rod Gordon, gave it birth and nursed it through several precarious years as author, editor, business manager and publisher. Nevertheless, he was able to pass on a robust and mature publication to Doug Craig six years ago.

Doug has now taken up the position of Senior Vice-President, Medical, at the Health Sciences Centre in Winnipeg. During his brief stay the Journal again prospered. In appearance, the page size increased, the type was re-styled, the cover changed and so too did the title. The change of name was not only a symbol, it expressed the realization that the Journal was more than a report of the activities of the members of the Canadian Anaesthetists' Society. The Journal had become international both in content and readership.

Behind the pages, Doug was responsible for separating the business and scientific affairs. The former would become the responsibility of the CAS Head Office whilst the latter would rest with the Editorial Board and the Editor-in-Chief.

Perhaps Doug's greatest contribution was his challenge to the academic community of anaesthesia in Canada to join him. Anaesthetists across the country, and overseas, were recruited to help in the review process, on the Editorial Board and, via the University Departments, to contribute to a very successful CME series.

For the future, the paths that Doug Craig forged will continue. The Journal will remain a high-quality scientific journal which will continue to publish manuscripts which will be sought from and read by those with an interest in anaesthesia, critical care medicine, and the basic sciences which support them from around the world. Despite the structural changes which have been made the success of the Journal depends on its authors. A journal can publish only what it receives and, at the present time, the Journal receives excellent contributions.

All of us are grateful to the Journal's first two editors, Rod Gordon and Doug Craig. Doug, we wish you well in your future. Thank you.

Depuis son origine, il y a trente-sept ans, le Journal n'a vu que deux hommes se succéder à la barre de son bureau de rédaction. Le Dr Rod Gordon fut le maître d'œuvre qui lui donna naissance et le chérit pendant de longues années à titre d'auteur, de rédacteur en chef, d'administrateur et d'éditeur. Quand le Dr Doug Craig prit la relève il y a six ans, il avait affaire à une publication mûre et vigoureuse.

Aujourd'hui, le Dr Craig nous quitte pour devenir Directeur des services professionnels au Health Sciences Centre de Winnipeg. Sous sa gouverne, le Journal se transforma: nouveau format, typographie améliorée, couverture modifiée et changement de nom. Plus que l'organe de la Société Canadienne des Anesthésistes, le Journal Canadien d'Anesthésie a atteint une envergure internationale tant par l'origine de son contenu que par celle de ses lecteurs.

A l'interne, l'administration allait devenir la responsabilité du bureau chef tandis que le rédacteur en chef et les autres membres du conseil de rédaction s'occuperaient des affaires scientifiques.

Un des plus beaux fleurons du Dr Craig fut de s'associer les anesthésistes de la communauté académique canadienne. Au pays et à l'étranger, il recruta des anesthésistes pour réviser les manuscrits, participer au conseil de rédaction et, en collaboration avec les départements universitaires, contribuer aux populaires programmes de formation médicale continue.

L'héritage laissé par le Dr Craig se perpétuera et c'est une revue scientifique de qualité qui continuera à attirer des articles écrits par et pour ceux qui de par le monde s'intéressent à l'anesthésie, à la réanimation et aux sciences connexes. Par delà les changements structureux, le succès d'une revue repose sur ses auteurs. Seuls les manuscrits qui lui sont soumis peuvent être publiés et actuellement, ces derniers sont d'une grande qualité.

Nous tous voulons exprimer notre gratitude aux Drs Rod Gordon et Doug Craig pour leur travail à titre de rédacteurs en chef. Doug, encore une fois merci et bonne chance.